



Justin Pothier

MEMBER, NEW BRUNSWICK YOUTH IN CARE NETWORK (NBYICN)

Justin Pothier is a member of the New Brunswick Youth in Care Network (NBYICN), a program that seeks to develop a sense of belonging and a spirit of leadership in youth who find themselves in the provincial care system. In his role with the NBYICN, Justin works alongside his peers in/from care to advocate for changes to child protection policies and practices. Justin is also a Youth Care Worker and works with young people in and from care to provide trauma-informed guidance and care.

In his role on the National Council of Youth in Care Advocates (NCYICA), Justin also brings his lived experience as an alumni from care. He is committed to use his personal and professional experiences to advocate for better supports and options for youth in care across the country.

“I want to ensure that the youth I work with have more opportunities than I did going through the system – I did not have a lot of options, and did not feel like I had much support.”

Outside of work, Justin enjoys working on video games, reading, creating, theater, Live Action Role-Play (LARP), and spending time with friends and his cats.



Justin Pothier

MEMBRE, RÉSEAU DES JEUNES PRIS EN CHARGE DU NOUVEAU-BRUNSWICK (RJPCNB)

Justin Pothier est membre du Réseau des jeunes pris en charge du Nouveau-Brunswick (RJPCNB), un programme qui vise à développer un sentiment d'appartenance et un esprit de leadership chez les jeunes qui se retrouvent dans le système de soins provincial. Dans son rôle avec le RJPCNB, Justin travaille aux côtés de ses pairs pour plaider en faveur de changements dans les politiques et pratiques de protection de l'enfance. Justin est également un Éducateur auprès des jeunes et travaille avec des jeunes pris en charge et ceux qui font la transition vers la vie adulte pour leur fournir des conseils et des soins tenant compte des traumatismes.

Dans son rôle au sein du Conseil national des défenseurs des jeunes pris en charge (CNDJPEC), Justin apporte également son expérience d'ancien pris en charge. Il s'engage à utiliser ses expériences personnelles et professionnelles pour plaider en faveur de meilleurs soutiens et options pour les jeunes pris en charge à travers le pays.

 "Je veux m'assurer que les jeunes avec lesquels je travaille ont plus d'opportunités que moi lorsque j'étais dans le système – je n'avais pas beaucoup d'options et je n'avais pas l'impression d'avoir beaucoup de soutien."

En dehors du travail, Justin aime travailler sur des jeux vidéo, lire, créer, le théâtre, jouer au jeu de rôle en direct (LARP) et passer du temps avec ses amis et ses chats.